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Protokół Nr XIX/2008
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 13 marca 2008 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 rok.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zasad udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 
   prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne
- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2008 rok
- w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania
   problemów alkoholowych na rok 2008.
- w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Kornelówce

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
10.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Jerzy
9. Monastryski Ryszard
10.Niedźwiedź Zygmunt
11.Pawlicha Bogdan
12.Szajnoga Marek
13.Tukiendorf Edward
14.Wrotniak Mieczysław
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Radni nieobecni:

1. Mazurek Janusz
 

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XIX  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Sitno 
Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 
Panią  Jolantę  Hryciuk,  sołtysów  z  Gminy  Sitno  oraz  przedstawicieli  PZU 
i Banku BPH. 
Obrady rozpoczęły się o godz. 10°° i trwały do godz. 16³°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 14 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  pytając  czy  są  do 
niego  uwagi  i  proponując  jednocześnie  udzielenie  głosu  w  pierwszej  kolejności 
gościom z PZU i Banku BPH.
Ponadto  Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował  o  dodatkowych  dwóch 
uchwałach nieprzesłanych Radnym w materiałach na sesję.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  proponowany  porządek  obrad 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Antoni Gazda i Jerzy Mazurek.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  udzielił  głosu  Pani  Teresie  Kitka 
z PZU o/Zamość.
Pani  Kitka  przedstawiła  szczegółowe  informacje  na  temat  ubezpieczeń 
obowiązkowych dla rolników.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań.
Pan  Ryszard  Monastyrski  zapytał  dlaczego  PZU  nie  wypłaciło  odszkodowania 
rolnikowi, któremu deszcz (ulewy) zniszczył uprawę rzepaku.
Pani  Kitka wyjaśniła,  że było to z pewnością ubezpieczenie dobrowolne tylko od 
gradu.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował i udzielił głosu przedstawicielowi Banku 
BPH Panu Grzegorzowi Słomce.
Pan  Słomka  przedstawił  zebranym  informacje  na  temat  kredytów  dla  rolników 
oferowanych  przez  Bank  BPH  i  udzielił  odpowiedzi  nt.  pytań  dotyczących 
oprocentowania, prowizji i okresu karencji.
Następnie przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4
Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 rok

          Projekt zmian w budżecie Gminy Sitno na 2008 rok przedstawiła Skarbnik 
Gminy Pani Jolanta Hryciuk (Uchwała stanowi załącznik do Protokołu).
Pan Andrzej Juszczak poprosił o wyjaśnienie poprzedniej uchwały w sprawie zmian 
w budżecie.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że pod koniec 2007 r. były wydatkowane środki z EFS – 
49.000,-zł  ale  one  nie  wpłynęły  na  konto  do  końca  roku.  Ponadto  musiała  być 
wprowadzona  do  budżetu  kwota  56.938,30  zł.  Dlatego  zadzwoniono  do 
Przewodniczącego  Komisji  Budżetowej  i  poprawiono  uchwałę  w  sprawie  zmian 
w budżecie z ostatniej sesji.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś pytania do zmian w budżecie.
W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań przystąpiono do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

         Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Pan dr inż. Kajetan Protas i stanowi ono 
załącznik do Protokołu.
   



--  4  --

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan Ryszard Monastyrski zapytał o temat akcji buraczanych.
Pan Wójt stwierdził, że raczej proponowałby rolnikom wstrzymanie się ze sprzedażą 
tych akcji.
Pan Jerzy Mazurek zapytał o sprawę uwag odnośnie budowy drogi w Karpiu.
Pan  Aleksander  Karski  zapytał  czy  Cukrownia  jakoś  zrekompensuje  zniszczenie 
dróg.
Pan Wójt  poinformował,  że Cukrownia zaproponowała tylko 20 ton materiału do 
poprawy dróg.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  informację  ze  spotkania 
w Cukrowni, które odbyło się z udziałem Komisji Rolnictwa.
Pan Zdzisław Skóra zaproponował, by uzgodnić z Cukrownią, żeby buraki z mniej 
dostępnych miejsc zabierano w czasie pogody.
Pan Marek Szajnoga poinformował, że są skargi od rolników na temat potrąceń przy 
drugiej transzy płatności za buraki.
Pan Sekretarz dodał, że umowa kontraktacyjna w całości jest jednostronna na korzyść 
Cukrowni.
Następnie  Pan  Krzysztof  Gałaszkiewicz  poinformował  o  możliwości  składania 
wniosków w ramach działania “młody rolnik” oraz przedstawił warunki ubiegania się 
o  dofinansowanie  w  ramach  tego  działania.  ARiMR  w  Lublinie  ma  możliwość 
przyjęcia  ok.  1200 wniosków natomiast  ODR do chwili  obecnej  sporządził  tylko 
30 wniosków.  
Ponadto Pan Gałaszkiewicz stwierdził, odnośnie cukrownictwa, że punkty skupu nie 
wrócą, natomiast jest zagrożenie funkcjonowania Cukrowni Krasnystaw ze względu 
na spadek opłacalności produkcji buraków. Zlikwidowana została Cukrownia Lublin.
Odnośnie  wniosków rolników o  rezygnacji  z  produkcji  buraków –  to  na  stronie 
internetowej Agencji Rynku Rolnego jest informacja o zawieszeniu tych wniosków 
gdyż inicjatywę przejęli producenci cukru. Rolnicy, którzy uprawiali buraki cukrowe 
otrzymają  dopłatę  obszarową i  cukrową pod  koniec  czerwca.  Wnioski  dotyczące 
modernizacji gospodarstw rolnych będą rozpatrywane w ciągu 12 miesięcy.
Na  zakończenie  swojej  wypowiedzi  Pan  Gałaszkiewicz  poinformował 
o uruchomieniu w ODR Sitno “Centrum kształcenia na odległość” oraz dodał, że na 
następnej  sesji  zostaną  przekazane  informacje  dotyczące  drogownictwa  powiatu 
zamojskiego.
Pani  Janina  Zawada zwróciła  uwagę na  temat  nieodpowiedniego reprezentowania 
rolników przez posłów z zamojszczyzny oraz radnych powiatowych.
Pan Gałaszkiewicz  poinformował,  że  radni  powiatu  pojadą  na  spotkanie  wspólne 
z parlamentarzystami, którzy złożą interpelację do Ministra Rolnictwa.
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Przewodniczący Rady Gminy dodał, że Rada nie raz wysyłała pisma do Ministerstwa 
Rolnictwa, Premiera – ale pozostały one bez odpowiedzi.
Pan  Zdzisław  Skóra  zauważył,  że  gmina  Sitno  ma  trzech  radnych  powiatowych 
a na sesję rady gminy przychodzi tylko jeden radny.
Pan Janusz Brzozowski poruszył temat Domu Ludowego w Jarosławcu informując, 
że w 1998 r. rada sołecka Jarosławca wystąpiła o rozbudowę Domu Ludowego na 
dom weselny. Pozwolenie na budowę zostało wydane. Właścicielem jest Wspólnota 
i Wójt – gdyż jest zawarta umowa dzierżawy. Dom Ludowy jest budowany już od 10 
lat. W ubiegłym roku zabrakło środków w budżecie na ten cel. Trzeba zakończyć 
budowę albo wydzierżawić ten obiekt. Jarosławiec nie jest winien temu, że nie ma 
straży pożarnej.
Pan  Wójt  stwierdził,  że  buduje  się  obiekt  na  wniosek  mieszkańców.  Musi  być 
działanie  oddolne.  Nikt  nie  jest  zainteresowany  tym  obiektem.  Lepiej  byłoby 
wybudować nowy obiekt jak wyremontować stary. Na to potrzeba ok. 1,5 mln zł.
W tym obiekcie trzeba zrobić porządek, musi być inicjatywa obywatelska. Przy takim 
spostrzeżeniu mieszkańców obiekt będzie dalej stał niezagospodarowany.
Następnie  Pan  Jerzy  Mazurek  poruszył  sprawę  drogi  w  Karpiu  proponując,  by 
wykonać pozwolenie na budowę wnioskowanej przez mieszkańców drogi a za rok 
wystąpić o jej dofinansowanie, natomiast budżetu na bieżący rok nie zmieniać.
Pan Zenon Litwin stwierdził, że nikt nie korzysta z drogi zaplanowanej do realizacji 
na bieżący rok. Droga zgłoszona przez mieszkańców jest ważniejsza i cała wioska 
opowiedziała się za budową w pierwszej kolejności tej drogi.
Pan Sekretarz stwierdził, że trzeba się dogadać w tej sprawie w węższym gronie a nie 
na dzisiejszej sesji. Wnioski z zebrań mieszkańców wyłożone są do wglądu.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, odnośnie porządku w budynku Domu Ludowego 
w  Jarosławcu,  że  Gmina  Sitno  przekazała  pieniądze  dla  KGW na  zakup  sprzętu 
i  może  teraz  rozliczyć  te  Panie.  Natomiast  na  placu  budowy  może  leżeć  kilka 
pustaków. Była założona kłódka na drzwi ale ktoś ją zerwał.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Jerzy Mazurek odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XIX/108/08  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  13  marca  2008  r. 
w  sprawie  zasad  udzielania  dotacji  dla  niepublicznych  przedszkoli 
prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na ostatniej sesji była podjęta taka uchwała, ale RIO 
zakwestionowało kilka zapisów i chce tą uchwałę uchylić.
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Pan Bogdan Pawlicha zapytał dlaczego w tej uchwale jest odnośnik do gminy 
Zamość.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  dlatego,  iż  najbliższe  przedszkole  znajduje  się 
w Kalinowicach w gminie Zamość.
Pan Wójt dodał, że kwota na 1 ucznia przedszkola wynosi 2.600,-zł rocznie.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  złożony  został  wniosek  do  EFS  na 
dofinansowanie  przedszkola,  ale  nie  wiadomo  czy  ten  wniosek  uzyska 
dofinansowanie.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
ww. Uchwały.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

2) Uchwała  Nr  XIX/109/08  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  13  marca  2008  r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

3) Uchwała  Nr  XIX/110/08  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  13  marca  2008  r. 
w  sprawie  uchwalenia  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na rok 2008.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

4) Uchwała  Nr  XIX/111/08  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  13  marca  2008  r. 
w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Kornelówce.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

5) Uchwała  Nr  XIX/112/08  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  13  marca  2008  r. 
w  sprawie  określenia  trybu  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami 
miejscowości  Jarosławiec,  Gmina  Sitno  w  sprawie  nadania  nazw  ulicom 
w miejscowości Jarosławiec.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na spotkaniu w Jarosławcu większość mieszkańców 
opowiedziała się za ankietami w sprawie ulic.
Koszty  wymiany  dowodów  rejestracyjnych  i  prawa  jazdy  będą  po  stronie 
mieszkańców.
Pan Janusz Brzozowski zapytał czy będzie przeprowadzone referendum.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że będzie przeprowadzona ankieta.
Pan  Aleksander  Karski  zaproponował,  by  poinformować  mieszkańców 
o konsekwencjach wprowadzenia nazewnictwa ulic.
Pan Marek Szajnoga zapytał  co będzie w przypadku gdy ankieta wypadnie 
negatywnie.
Pan Wójt wyjaśnił, że w takim razie pozostanie obecne rozwiązanie.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że to nie mieszkańcy spowodowali bałagan 
z zameldowaniami. Pod jednym numerem domu jest zameldowanych 27 osób. 
Ten bałagan jest spowodowany w gminie. Nadanie nazw ulic jest konieczne 
ale nie wyjdzie z powodu kosztów wymiany dokumentów.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  zorganizuje  się  jeszcze  zebranie  w  tej  sprawie 
z mieszkańcami.
Pan Wójt poprosił radę sołecką i sołtysa Jarosławca o rzetelną informację.
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Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem 
ww. Uchwały.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

6) Uchwała  Nr  XIX/113/08  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  13  marca  2008  r. 
w sprawie przyjęcia do wykonania zadań od Wojewody Lubelskiego.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

7) Uchwała  Nr  XIX/114/08  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  13  marca  2008  r. 
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Sitno do przedsięwzięcia 
pt.  “Budowa  społeczeństwa  informacyjnego  poprzez  informatyzację 
samorządów Powiatu Zamojskiego”.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 9
Przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji

    Protokół Nr XVIII/2008 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 
sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

Pan Janusz Brzozowski zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o ustawienie punktów 
granicznych na podzielonej działce wspólnotowej w Jarosławcu.

Ad. 10
Zamknięcie obrad sesji

      Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
     
Protokołował:
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


